

**EUCHARISTIC CELEBRATIONS from October 16 to October 24, 2021**  
**CÉLÉBRATIONS EUCHARISTIQUES du 16 octobre au 24 octobre 2021**



16	<b>Saturday / Samedi</b> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual/Bilingue</i>	<b>St. Marguerite D'Youville / Ste. Marguerite D'Youville</b> - Notre-Dame Cathedral Basilica Parishioners / Paroissiens et Paroissiennes du Cathédrale Basilique Notre-Dame
	<b>Sunday / Dimanche</b> 10:00 a.m. / 10h00 <i>French / Français</i> 12:00 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual / Bilingue</i>	<b>29th Sunday in Ordinary Time / 29e dimanche du temps ordinaire</b> - Réal Cloutier / <i>Madeleine Cloutier</i> - Parents défunts des familles Guertin et Bergeron - Intentions du groupe G120 La Buena Madre / <i>Maria de Lourdes</i> - Harold Sévère / <i>La famille Sévère</i> - In Thanksgiving for Samantha Runciman - Gerald Sampson / <i>Doreen Landry and Arthur</i> - Stanislaw Domagalski / <i>Andrey Domagalski</i> - Bernadette Bédard / <i>Michel et Nicole Drapeau</i>
19	<b>Tuesday / Mardi</b> 12:15 p.m. / 12h00 <i>French / Français</i>	
20	<b>Wednesday / Mercredi</b> 12:15 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i>	- In Thanksgiving for Rosario Zamora / <i>Annie Zamora</i>
21	<b>Thursday / Jeudi</b> 12:15 p.m. / 12h00 <i>French / Français</i>	- Thérèse Lalonde / <i>Pauline Trudel</i>
22	<b>Friday / Vendredi</b> 12:15 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i>	- Saint Jean-Paul II / <i>John, David, Luc and Yolande van der Leeden</i>
23	<b>Saturday / Samedi</b> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual/Bilingue</i>	- Père Paul McKeown / <i>Ses amis André, Daniel et Thérèse</i>
24	<b>Sunday / Dimanche</b> 10:00 a.m. / 10h00 <i>French / Français</i> 12:00 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual / Bilingue</i>	<b>30th Sunday in Ordinary Time / 30e dimanche du temps ordinaire</b> - Réal Cloutier / <i>Madeleine Cloutier</i> - Madeleine Jalbert / <i>Marie-José Brunelle</i> - Thérèse Lalonde / <i>Julie Trudel-Goulet</i> - Intentions of the Choueiri family / <i>Maria de Lourdes</i> - Carl Valère / <i>Sonya Thissen</i> - Yvette et Philippe Drapeau / <i>Michel et Nicole Bélanger</i>

**Confessions / Confessions**

Confessions are held at the rear of the Cathedral 20 minutes before each Mass. Please adhere to the signs.

Les confessions ont lieu à l'arrière de l'Église 20 minutes avant chaque messe. S'il vous plaît suivre les affiches.

**Parish Office / Bureau Paroissial**

The parish office is accepting visitors if need be. Please keep in mind that you still have to wear a mask, sanitize your hands and complete a Covid form when you arrive. Should you wish to contact the office please email [support@notredameottawa.com](mailto:support@notredameottawa.com).

Le bureau paroissial acceptera les visiteurs au besoin. Veuillez garder à l'esprit que vous devez toujours porter un masque, désinfecter les mains et remplir le formulaire pour Covid lorsque vous venez au bureau. Si vous souhaitez contacter le bureau, veuillez envoyer un courriel à [support@notredameottawa.com](mailto:support@notredameottawa.com).

### Word of the Rector – Seasons Like Seasonings for Our Lives



One of my joys coming back to Canada after 11 years spent in sunny Texas may seem somewhat trivial to some if not perplexing to others. In any case, I feel spoiled and even blessed to once again be able to experience the change in seasons.... I just hope that I will not have a change of heart when the frigid temperatures of winter hit us...

The change in seasons in the Ottawa region makes me aware of those many changes in our lives, as abrupt and imperceptible may they be – the inevitable aging process, the entry on the labour force, graduation day, a break in a relationship, a move, only to name a few.

Let us ask for the grace to thank the Lord for the joy of every different season. As well, let us ask for the courage and wisdom to accept the inconveniences some of those seasons may bring, offering them just as little sacrifices, united to the sacrifice of our Lord Jesus Christ on the Cross. Let us welcome the seasons as if they were seasonings for our lives. Come Holy Spirit.

### Mot du Recteur – Saisons assaisonnant nos vies

Une des joies de revenir au Canada après 11 années passées à Houston au Texas peut sembler banale pour certains et en laisser d'autres quelque peu perplexes. En tous les cas, je me sens choyé et même béni de renouer avec les saisons... J'espère seulement ne pas changer d'avis à l'arrivée de la grande « froidure »...

Le changement de saison dans notre région d'Ottawa me fait prendre conscience que nos vies sont elles aussi parsemées de changements tout aussi brusques qu'imperceptibles – qu'il s'agisse du processus de vieillissement, la perte d'un être cher, l'arrivée sur le marché du travail, l'obtention d'un diplôme, une rupture dans une relation, un déménagement, et j'en passe.



Demandons la grâce de remercier le Seigneur pour la joie que nous apporte chacune des saisons de nos vies. Et bien sûr, demandons le courage et la sagesse d'accepter les désagréments de ces mêmes saisons en les offrant en autant de petits sacrifices, tous unis au sacrifice de la Croix de notre Seigneur Jésus Christ. Considérons ces saisons comme un assaisonnement dans nos vies. Viens Esprit Saint.

### Development and Peace — Caritas Canada's / Campagne de Développement et Paix — Caritas Canada!



Development and Peace's annual People and Planet First campaign is inspired by the words of Pope Francis, who says that "a true ecological approach always becomes a social approach; it must integrate questions of justice in debates on the environment, so as to hear both the cry of the earth and the cry of the poor" (Laudato Si', 49). These cries are too often silenced by powerful companies that plunder resources in countries of the Global South, without regard for people's fundamental human and environmental rights. Many such companies are Canadian.

Act to end their impunity now! Sign the petition asking the federal government to enact laws that will compel Canadian companies to conduct due diligence across their overseas operations and that will give the victims of their abuses access to justice in Canadian courts. Visit <https://devp.org/en>

La campagne annuelle de Développement et Paix, Les gens et la planète avant tout, s'inspire des paroles du Pape François, qui nous dit qu'« une vraie approche écologique se transforme toujours en une approche sociale, qui doit intégrer la justice dans les discussions sur l'environnement, pour écouter tant la clameur de la terre que la clameur des pauvres » (Laudato Si', 49). Or, ces clameurs sont trop souvent réduites au silence par des compagnies pillant les ressources des pays du Sud et violant les droits de leurs communautés. Plusieurs d'entre elles sont canadiennes.

Agissez dès maintenant en signant la pétition demandant au gouvernement canadien de mettre en place une loi sur la diligence raisonnable qui obligerait ses entreprises à respecter les droits humains et environnementaux dans leurs activités à l'étranger. Visitez <https://devp.org/fr>

### Covid-19 Measures At The Cathedral / Mesures Covid-19 En Cours À La Cathédrale

Please note that standard COVID-19 measures apply. For more information see: <https://www.ottawapublichealth.ca/en/public-health-topics/masks.aspx>

Veuillez noter que les mesures normales du COVID-19 s'appliquent. Pour plus d'information consultez le: <https://www.santepubliqueottawa.ca/fr/public-health-topics/masks.aspx>

9 - 10	<b>Saturday / Samedi</b>  5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual/Bilingue</i>
	<b>Sunday / Dimanche</b>

<b>Music / Musique</b>	
<b>Antiphon / Antienne</b>	" To you, I call ... " / <i>C. Walker</i>
<b>Penitential Rite / Rite Pénitentiel</b>	DMV 164 ("I confess..") or CIS 4.3 ( F or E)
<b>Glory To God / Gloire À Dieu</b>	Messe Du Partage / <i>E.Daniel</i>
<b>Responsorial Psalm / Psaume Responsorial</b>	'Que ton amour, Seigneur, soit sur nous, comme notre espoir est en toi.' (Psautier B, page 72)
<b>Gospel Acclamation / Acclamation À l'Évangile</b>	Alleluia No.1 'The Son of man came to serve. And to give his life as a ransom for many.'
<b>Presentation Of The Gifts / Présentation Des Offrandes</b>	DMV page 31 (Psaume 16(17)) 'Le jour viendra,.....'
<b>Eucharistic Acclamations / Acclamations Eucharistiques</b>	<b>Celebrate In Song</b> Holy,Holy, Holy 4.5 Memorial Acclamation: 4.6 'We Proclaim.....' Amen : 4. 9 Agneau De Dieu : Messe De Sala-Guimont En RÉ
<b>Communion / Communion</b>	DMV 327 'En Mémoire Du Seigneur'
<b>Meditation / Méditation</b>	
<b>Recessional / Envoi</b>	Organ / Orgue

10	<b>Sunday/ Dimanche</b>  10:00 a.m / 10h00 <i>French / Français</i>

<b>Music / Musique</b>	
<b>Antiphon / Antienne</b>	' Je t'appelle, O mon Dieu....'
<b>Penitential Rite / Rite Pénitentiel</b>	DMV 164 (" Je confesse à Dieu.") ou CIS 4.3
<b>Glory To God / Gloire À Dieu</b>	Messe du Partage / <i>E.Daniel</i>
<b>Responsorial Psalm / Psaume Responsorial</b>	'Que ton amour, Seigneur, soit sur nous comme notre espoir est en toi!' (Psautier B, page 74)
<b>Gospel Acclamation / Acclamation À l'Évangile</b>	Alleluia No.1 'Le Fils de l'homme est venu pour servir, Et donner sa vie en rançon pour la multitude. '
<b>Presentation Of The Gifts / Présentation Des Offrandes</b>	Meditabor In Mandatis Tuis / <i>O. Lasso</i>
<b>Eucharistic Acclamations / Acclamations Eucharistiques</b>	<b>Messe Du Partage</b> Saint, Saint, Saint Acclamation D'anamnèse Amen Conclusif Agneau de Dieu
<b>Communion / Communion</b>	DMV 327 'En Mémoire Du Seigneur'
<b>Meditation / Méditation</b>	'Domine Deus Noster' / Hassler
<b>Recessional / Envoi</b>	Organ / Orgue

10	<b>Sunday/ Dimanche</b>  12:00 p.m./ 12h00 <i>English / Anglais</i>

<b>Antiphon / Antienne</b>	'To You, I Call ...' / <i>C.Walker</i>
<b>Penitential Rite / Rite Pénitentiel</b>	DMV 164 (I confess...) Or Celebrate in Song 4.3
<b>Glory To God / Gloire À Dieu</b>	Celebrate In Song 4.4
<b>Responsorial Psalm / Psaume Responsorial</b>	No.100 'Let your love be upon us, Lord, even as we hope in you.' / <i>N.Blanchard</i>
<b>Gospel Acclamation / Acclamation À l'Évangile</b>	Alleluia No.1 'The Son of man came to serve And to give his life as a ransom for many.' / <i>M.G.</i>
<b>Presentation Of The Gifts / Présentation Des Offrandes</b>	Meditabor In Mandatis Tuis / <i>O.Di Lasso</i>
<b>Eucharistic Acclamations / Acclamations Eucharistiques</b>	Holy, Holy, Holy: Celebrate In Song 4.5 Anamnesis Acclamation: Celebrate In Song 4.6 Concluding Amen : Celebrate In Song 4.9 Lamb Of God : Celebrate In Song 4.10
<b>Communion / Communion</b>	'O Lord, our God, how wonderful your works in all the earth.' (CBW 110 - Psalm 8)
<b>Meditation / Méditation</b>	Domine Dominus Noster / <i>O.Di Lasso</i>
<b>Recessional / Envoi</b>	Organ / Orgue